
SEVGİLİ DOSTLARIM,  

27-28 NİSAN’DA ANKARA’DA İLK KEZ BİR ARAYA GELDİĞİMİZDE 
HEYECANLIYDIK. ÖNEMLİ BİR İŞ YAPACAĞIMIZI DÜŞÜNÜYORDUK.  

AMA DOĞRUSU SOMUT OLARAK NELERİ NASIL KONUŞMAMIZ 
GEREKTİĞİ KONUSUNDA FAZLA DA FİKİR SAHİBİ DEĞİLDİK.   

BİR ARAYA GELDİĞİMİZDE,  BELLİ BİR KONUYU KONUŞMANIN DEĞİL, 
BİZATİHİ KONUŞMAYA BAŞLAMANIN ÖNEMLİ OLDUĞUNU 
DÜŞÜNÜYORDUM.  

SİYASETÇİLERİN ZOR KARARLAR VERME AREFESİNDE OLDUĞU BİR 
DÖNEMDE, TOPLUMLARIN KANAAT ÖNDERLERİNİN BİR BİRLERİYLE 
KONUŞMAYA BAŞLAMASI VERİLECEK KARARLARI KOLAYLAŞTIRIR. 
TOPLUMLARI BİRBİRİNE YAKLAŞTIRIR.  

SİYASETÇİLER ARASINDA İLETİŞİM İMKANLARININ SINIRLI OLDUĞU 
DURUMLARDA, KANAAT ÖNDERLERİ TOPLUMLAR ARASINDA YENİ 
İLETİŞİM KANALLARI AÇABİLİRLER. TOPLUMLARA ÖNDERLİK 
EDERLER.  

ANKARA FORUMUNUN TÜRKİYE - FİLİSTİN VE İSRAİL TOPLUMLARI 
ARASINDAKİ DİYALOĞA VE  DOĞRUDAN İLETİŞİME KATKIDA 
BULUNAN BİR İŞLEVİ OLDUĞUNU DÜŞÜNÜYORUM. BU AÇIDAN DA BU 
KANALI ÖNEMSİYORUM.  

SEVİNEREK BELİRTMEK İSTERİM Kİ, 27-28 NİSANDAN BU YANA  GEÇEN 
SÜREÇ, BİR DİZİ SOMUT KONUŞMA KONUSUNU DA KENDİLİĞİNDEN 
BELİRGİNLEŞTİRMEYE BAŞLADI.  

ANKARA FORUMU İKİ TOPLUM ARASINDA, YALNIZCA KONUŞMAYA 
İMKAN VEREN BİR KANAL DEĞİL, SOMUT KONULAR ETRAFINDA FİKİR 
ALIŞ VERİŞİNE ZEMİN HAZIRLAYAN GERÇEK BİR PLATFORM OLMAYA 
DOĞRU GİDİYOR.  

GEÇEN TOPLANTIDAKİ KONUŞMAMDA SİZLERE BİR ARAP ATASÖZÜNÜ 
ÖRNEK VERMİŞTİM. ATA SÖZÜ, ÜZÜM TANE TANE YENİLİR DİYORDU.  

İKİ TOPLUM ARASINDAKİ MESELELERİN HALLİNDE, BİR ANDA BÜTÜN 
SORUNLARI HALLETMENİN DEĞİL, YAŞAMI ZORLAŞTIRAN KÜÇÜK 
ENGELLERİN TEKER TEKER ELE ALINMASI GEREKTİĞİ AÇIKTIR. 

BİZLER İŞADAMIYIZ. MESELELERE TEORİK DEĞİL, PRATİK YAKLAŞIRIZ. 
SOMUT MESELELERİ ELE ALMALI VE BURADA ORTAYA ÇIKAN SOMUT 
ENGELLERİ HALLETMEYE ÇALIŞMALIYIZ.   

BU YAKLAŞIM, BUNDAN BÖYLE NASIL ÇALIŞMAMIZ GEREKTİĞİNİ 
GÖSTERMEKTEDİR  



ÖYLE SOMUT PROJELER GELİŞTİRMELİYİZ Kİ, BU PROJELER 
İÇERİSİNDE,  BUGÜN FİLİSTİN EKONOMİSİNİN ZENGİNLEŞMESİNİ 
KISITLAYAN ENGELLER, TEKER TEKER ELE ALINABİLSİN.     

BUNUN İÇİN ÖRNEĞİN ORTAK ŞİRKET KURABİLİRİZ. ANCAK, O VAKİT, 
PROJENİN BELLLİ BİR SEKTÖRE YÖNELİK SINIRLILIĞI NEDENİYLE, ELE 
ALMAK İSTEDİĞİMİZ SORUNLARIN ÖNEMLİ BÖLÜMÜNÜ DIŞARIDA 
BIRAKMAK ZORUNDA KALABİLİRİZ  

BUNUN İÇİN BİRTHINK TANK OLUŞTURABİLİR VE POLİTİKA 
DİYALOĞUNA KATKIDA BULUNABİLİRİZ. ANCAK, O VAKİT TARTIŞMA 
GÜNDEMİNE GETİRDİĞİMİZ MESELELER ÇOK TEORİK KALABİLİR.   

ELE ALDIĞIMIZ PROJE, HEM FİLİSTİN EKONOMİSİNİN KURUMSAL ALT 
YAPISININ EKSİKLERİNİ, HEM DE KARŞILAŞTIĞI KISITLAMLARI 
GÜNDEME GETİRMELİDİR.  

SANAYİ BÖLGESİ YÖNETİMİ VEYA YATIRIM ROMOSYON AJANSI GİBİ 
KONULARIN AMACA UYGUN OLDUĞUNU DÜŞÜNÜYORUM.  

GEÇEN TOPLANTIDA GELİŞTİREBİLECEĞİMİZ PROJELERLE İLGİLİ ÇOK 
GENEL FİKİR ALIŞ VERİŞİNDE BULUNMUŞTUK.  

BUGÜNKÜ TOPLANTIDA, İKİ AÇIDAN SOMUTLAŞMAMIZ GEREKİYOR.   

BİRİNCİSİ NE TÜR BİR PROJEYİ ELE ALACAĞIMIZI BELİRLEMELİYİZ. 
İKİNCİ OLARAK İSE, ANKARA FORUMU OLARAK KENDİ İŞLEYİŞİMİZİ 
NASIL KURUMSALLŞATIRACAĞIMIZI KARARA BAĞLAMALIYIZ. 

KENDİ ARAMIZDAKİ İLETİŞİM MEKANİZMASINI TESİS ETMELİYİZ.  

BİRAZ EVVEL TANIŞMA ESNASINDA DİKKATİMİ ÇETİ, MASANIN 
ETRAFINDA BU KEZ ANKARA’DAKİ EKİPTEN DAHA GENİŞ BİR KATILMI 
VAR. 

İSTERSENİZ ÖNCE GEÇE TOPLANIDA NELERİ KARAR BAĞLADIĞIMIZI 
BİR KERE DAHA HATIRLAYALIM. SONRA DA, ANKARA FORUMNUNUN 
ÇALIŞMA YÖNTEMİ HAKKINDA BİR TARTIŞMA AÇALIM.  

ÖNÜNÜZDE BULUNAN GÜNDEME BİR İTİRAZINIZ YOKSA, BU SIRAYLA 
DEVAM EDELİM.   

(MUSTAFA BAYBURTLU)  

--------------- 

ŞİMDİ, TARTIŞMALARI YÖNETMEKİÇİN SÖZ GÜVEN SAK’A 
BIRAKIYORUM.  


